

L'essor et le déclin de la propagande du PKK

THE RISE AND FALL OF PKK PROPAGANDA

URROUTINESUK, Thursday November 27, 2014



Harun Yahya

After Syria, the threat of ISIL was directed against Iraq, and some voices began being heard from Western states, albeit feebly. This attitude on the part of the West, which had not intervened during the three-year Syrian civil war, is noteworthy in terms of supporting the PKK; moreover, all kinds of efforts are being expended for this. For example, an 'Operation Sinjar' was staged for the purpose of gaining Western backing. When Yazidis fleeing from ISIL sought refuge on Mount Sinjar, the U.S. Air Force first dropped emergency aid from the air, after which a corridor through which the Yazidis could escape to Turkey was opened up through intensive bombing. At that point, PKK/PYD units guiding the Yazidis were depicted as 'heroic warriors,' as if they themselves had opened up the corridor, and the Yazidis were encouraged to think that 'Abdullah Öcalan rescued you.' During interviews with the world media, Yazidis who had reached safety stated that it was

Abdullah Öcalan and the PKK that had saved them.

Abdullah Öcalan, who is imprisoned on an island and unable to carry out any operation, and the PKK, a Marxist-Leninist terror organization, were heralded as 'the friend of the people.' The new plan was actually quite clear: The USA and EU countries had chosen the PKK as their new pawn against ISIL, which had appeared independently of their plans.

If the West sought to arm the PKK against ISIL, then it would be obvious the PKK would suffer a severe defeat because as an organization hiding in the mountains and carrying out cowardly terror attacks, the PKK may be able to inflict damage using hit-and-run tactics, tire the army it identifies as its target and inflict losses on it but this time it was facing another guerrilla force, many times stronger than it in terms of ideology, the propulsive force behind guerrilla warfare. ISIL had highly advanced weaponry belonging to the Iraqi and US armies. Eventually, the PKK suffered a defeat it had never expected at Kobane, and lost much of its strength with the deaths of numerous terrorists. In this way, the policy of 'controlling the region by supporting terror organizations' that the USA had previously used in Afghanistan, Iran and Latin America, once again collapsed. The civil war in Syria, Turkey's immediate neighbor, has been going on for three and a half years, and hundreds of thousands of innocent people have lost their lives to Assad's bombs and in attacks by the units of the

regime. The number of refugees is more than six million. Yet not even a small part of the propaganda waged in order to save the PKK/PYD fighters in Kobane was expended to save the whole of Syria. In the same way, ISIL has long been present in Raqqa. It captured several regions of Syria and moved into Iraq, and has taken control of dozens of villages with largely Kurdish populations in Syria and Iraq. Yet the panic in Kobane never happened in those other areas. What was it that made Kobane so important?

There is actually nothing of interest to the West in Kobane. The great majority of the population of Kobane, 182,000 civilians, actually fled to Turkey, at Turkey's warning, before ISIL ever got there, and are now in safety. There are just a very few civilians in Kobane, whom the YPG are using as human shields and not allowing them to depart for Turkey. There is no oil in Kobane, and nothing else of any interest to the West apart from the destruction of the dream of a communist Kurdistan. One naturally wonders why nothing was heard from the West about the Kurds, thousands of Shiite Arab Iraqi troops and Syrian Arab opposition members killed by ISIL in other regions.

Western countries believed in all the PKK's Marxist propaganda, such that the PKK would no longer support terror, that it was pro-democracy, that if Kurdistan were founded it would be pro-Israel and that the PKK attached great importance to women: Yet if a communist Kurdistan is established in the region under the control of the

PKK, it will prove to be a terrible scourge, not just for Israel, but for the whole capitalist West. It is impossible for a terror organization such as the PKK ever to give up its weapons. That would be a violation of their ideological foundations and reason for existing. The true face of the PKK, a Marxist-Leninist terror organization, was plain to see in the bloody attacks it perpetrated last week resulting in the savage slaughter of some 40 civilians and the burning and looting of public property, shops and vehicles. The PKK is a perfidious terror organization that regards violence as the only proper solution, and the propaganda it carries out to gain the sympathy of the West is simply not credible.

Of course ISIL is a threat, but the PKK is a greater and closer threat to the world than ISIL. Western states must not be fooled by the propaganda intended to portray the PKK as an innocent body. The reasons why it is on the list of terrorist organization of almost every country are still valid today; the strategic facts also prove that. The problem of bloody organizations such as ISIL and the PKK can only be resolved through a campaign of ideas, not through guns and bombs. A contrary stance, that is to say, the use of force in order to solve the problem, will only lead to even greater violence.

The writer has authored more than 300 books translated in 73 languages on politics, religion and science. He may be followed at @Harun_Yahya and www.harunyahya.com.

Après la Syrie, la menace de l'EI s'est dirigée vers l'Irak et bien que faiblement, on a commencé à entendre certaines voix en provenance des Etats occidentaux. Cette attitude de la part de l'Occident, qui n'était pas intervenu pendant la guerre civile syrienne de trois ans, est notable en ce qui est de son soutien au PKK. En outre, toutes sortes d'efforts sont déployées pour cela. Par exemple, une « opération Sinjar » a été organisée dans le but de gagner le soutien occidental.

Lorsque les Yézidis fuyant l'EI ont cherché refuge sur le mont Sinjar, l'US Air Force a lancé une première aide d'urgence de l'air, après quoi un corridor par lequel les Yézidis ont pu fuir en Turquie a été ouvert par un bombardement intensif. À ce moment, les unités PKK/PYD guidant les Yézidis ont été dépeints comme des « guerriers héroïques » comme s'ils avaient eux-mêmes ouvert le couloir et les Yézidis ont été encouragés à penser que « Abdullah Öcalan vous a sauvés ». Au cours des interviews réalisés avec les médias du monde, les Yézidis qui avaient atteint la sécurité ont déclaré que c'était Abdullah Öcalan et le PKK qui les avaient sauvés.

Abdullah Öcalan, qui est emprisonné sur une île et incapable d'effectuer une quelconque opération et le PKK, une organisation terroriste marxiste-léniniste, ont été

présentés comme « l'ami du peuple ». Le nouveau plan était en fait assez clair: Les Etats-Unis et les pays de l'UE avaient choisi le PKK comme leur nouveau pion contre l'EI, qui apparaissait en dehors de leurs plans.

Si l'Occident cherchait à armer le PKK contre l'EI, alors il était évident que le PKK subirait une sévère défaite parce qu'en tant qu'organisation qui se cache dans les montagnes et qui mène lâchement des attaques terroristes, le PKK peut infliger des dommages en n'utilisant que les tactiques de frappes et de fuites; de fatiguer l'armée cible qu'elle identifie et de lui infliger des pertes. Mais cette fois, il a fait face à une autre force de guérilla de nombreuses fois plus forte que lui en termes d'idéologie, la force propulsive de la guérilla. L'EI avait des armes très avancées appartenant aux armées irakiennes et américaines. Finalement, le PKK a subi une défaite qu'il n'a jamais connue à Kobané et a perdu beaucoup de force avec la mort de nombreux terroristes. De cette façon, la politique de « contrôle de la région en soutenant les organisations terroristes » que les Etats-Unis ont auparavant utilisée en Afghanistan, en Iran et en Amérique latine, a une fois de plus échoué.

La guerre civile en Syrie, voisin direct de la Turquie, continue depuis trois ans et demi, et des centaines de milliers de personnes innocentes ont été tuées par les bombes d'Assad et dans les attaques par les unités du régime. Le nombre de réfugiés s'est élevé à plus de six millions. Pourtant, même pas une petite partie de la propagande menée pour sauver les combattants du PKK/PYD à Kobané n'a été entreprise pour sauver l'ensemble de la Syrie. De la même manière, l'EI est présente depuis longtemps à Raqqa. Il s'est emparé de plusieurs régions de la Syrie, s'est déplacé en Irak et a pris le contrôle de dizaines de villages dont la population est largement kurde en Syrie et en Irak. Mais la panique vécue à Kobané n'a pas été vécue dans d'autres régions. Qu'est-ce qui rend Kobané si important ?

Il n'y a en fait rien d'intéressant à Kobané pour l'Occident. La grande majorité de la population de Kobané, 182.000 civils, ont effectivement fui vers la Turquie avec son avertissement avant l'arrivée de l'EI et ils sont maintenant en sécurité. Il y a seulement très peu de civils à Kobané que le YPG utilise comme boucliers humains et qui les empêche de partir en Turquie. Il n'y a pas de pétrole à Kobané et rien d'autre qui puisse intéresser l'Occident en dehors de la destruction du rêve d'un Kurdistan communiste. On se demande naturellement pourquoi on a rien entendu de l'Occident quand l'EI tuait des Kurdes, des milliers de soldats irakiens arabes chiites et des membres de l'opposition syriens arabes dans d'autres régions.

Les pays occidentaux ont cru en toute la propagande marxiste du PKK selon laquelle le PKK ne soutiendrait plus le terrorisme, qu'il serait pro-démocratie, que si un Kurdistan était fondé, il serait pro-Israël et qu'il attacherait une grande importance aux femmes. Cependant, si un Kurdistan communiste est établi dans la région sous le contrôle du PKK, il se révélera être un terrible fléau, pas seulement pour Israël, mais pour tout l'Occident capitaliste. Il est impossible qu'une organisation terroriste comme le PKK renonce à ses armes. Ce serait une violation de leurs fondements idéologiques et de leur raison d'être. Le vrai visage du PKK, une organisation terroriste marxiste-léniniste était évident à voir dans les attentats sanglants perpétrés les mois derniers menant au massacre sauvage de quelque 40 civils et à l'incendie et au pillage des biens publics, des magasins et des véhicules. Le PKK est une organisation terroriste perfide qui considère la violence comme la seule solution appropriée et la propagande qu'il mène pour gagner la sympathie de l'Occident n'est tout simplement pas crédible.

Bien sûr que l'EI est une menace, mais le PKK est une menace plus importante et proche du monde que l'EI. Les Etats occidentaux ne doivent pas se laisser berner par la propagande destinée à dépeindre le PKK comme un corps innocent. Les raisons pour lesquelles il se présente sur la liste des organisations terroristes de presque tous

les pays sont toujours valables aujourd'hui; les réalités stratégiques le prouvent aussi. Le problème des organisations sanglantes comme l'EI et le PKK ne peut être résolu qu'à travers une lutte idéologique et non par des fusils et des bombes. Une position contraire, c'est-à-dire, l'utilisation de la force pour résoudre le problème, ne peut que conduire à une plus grande violence.

Article d'Adnan Oktar paru dans le journal hebdomadaire Urdu Times et Blitz:

<http://www.weeklyblitz.net/2014/12/rise-fall-pkk-propaganda/>

BLITZ

Comprehensive Tabloid Weekly

HOME | EDITORIAL & OP-ED | BANGLADESH | INTERNATIONAL | RELIGION & SCIENCE | HEALTH |
ENTERTAINMENT | বাংলা | हिंदी | ABOUT US

The Rise and Fall of PKK Propaganda

Adnan Oktar

After Syria, the threat of ISIL was directed against Iraq, and some voices began being heard from Western states, albeit feebly. This attitude on the part of the West, which had not intervened during the three-year Syrian civil war, is noteworthy in terms of supporting the PKK; moreover, all kinds of efforts are being expended for this. For example, an 'Operation Sinjar' was staged for the purpose of gaining Western backing.

When Yazidis fleeing from ISIL sought refuge on Mount Sinjar, the U.S. Air Force first dropped emergency aid from the air, after which a corridor through which the Yazidis could escape to Turkey was opened up through intensive bombing. At that point, PKK/PYD units guiding the Yazidis were depicted as 'heroic warriors,' as if they themselves had opened up the corridor, and the Yazidis were encouraged to think that 'Abdullah Öcalan rescued you.' During interviews with the world media, Yazidis who had reached safety stated that it was Abdullah Öcalan and the PKK that had saved them.

Abdullah Öcalan, who is imprisoned on an island and unable to carry out any operation, and the PKK, a Marxist-Leninist terror organization, were heralded as 'the friend of the people.' The new plan was actually quite clear: The USA and EU countries had chosen the PKK as their new pawn against ISIL, which had appeared independently of their plans.

If the West sought to arm the PKK against ISIL, then it would be obvious the PKK would suffer a severe defeat because as an organization hiding in the mountains and carrying out cowardly terror attacks, the PKK may be

<https://www.harunyahya.info/fr/articles/lessor-et-le-declin-de-la-propagande-du-pkk>